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Förslag till DAGORDNING 
för årsmöte med Socialdemokraterna i Karlstad,  
den 7 mars 2023, kl. 18. 
 
 

1. Årsmötets öppnande 
 

2. Parentation 
 

3. Årsmötets offentlighet 
 

4. Val av årsmötesfunktionärer 
a. två ordförande 
b. sekreterare 
c. två protokolljusterare 
d. fyra rösträknare 

 

5. Fastställande av dagordning 
 

6. Utdelning av Branting medaljer 
 

7. Kulturstipendium till J A Larssons minne 
 

8. Fastställande av ombudsförteckning tillika röstlängd 
 

9. Gäst: Mikael Dahlqvist, Riksdagsledamot 
 

10. Verksamhets- och ekonomisk berättelse 
a. styrelsens berättelse 
b. ekonomisk berättelse 

 

11. Revisorernas berättelse 
 

12. Beslut om ansvarsfrihet 
 

13. Berättelse från S-gruppen i kommunfullmäktige 
 

14. Berättelser från S-grupperna i nämnderna 
 

15. Berättelser från S-grupperna i kyrkofullmäktige 
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16. Val av styrelse 

a) Ordförande, 2 år 
b) Studieledare, 2 år 
c) Facklig ledare, 2 år 
d) en ledamot, 2 år 
e) fem ersättare, 1 år 

 
17. Val av revisorer 

a) en ordinarie och tillika sammankallande, 1 år   
b) två ordinarie, 1 år 

          c)  tre ersättare, 1 år 
 

18. Partidistriktets i Värmlands förtroenderåd 
a) 15 ombud, 1 år 
b) 15 ersättare, 1 år 

 
19.  Behandling av motioner 

a) Anmälan av motion 
b) Beslut av motion 

 
20. Budget 2023 

 
21. Val av valberedning kommunala, regionala och riksdagsuppdrag under man-

datperioden 2023–2026 
a) Ordförande  
b) 6 ledamöter 

 
22. Val av valberedning inför årsmötet 2024 

a) ordförande 
b) 4 ledamöter 
c) 3 ersättare  

 
23. Informationsärenden 

 
24.  Avslutning 
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1. VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR 2022 
Styrelsen för Karlstads arbetarekommun får härmed avge följande berättelse för verksamhetsåret 
2022. 
 

1.1 STYRELSE OCH REVISORER 
Styrelsens ordinarie ledamöter:  Styrelsens suppleanter: 
Sofia Magnusson, ordförande  Erik Georgii 
Per Apengren, vice ordförande,  Susanne Kielba 
Nathalie Björfeldt, kassör   Hans Hellström 
Anna Dahlén Gauffin, studieledare   Catharina Skåhlberg 
Lena Nilsson, facklig ledare   Anders Blomquist 
Mikael Sjövall, medlemsansvarig     
Dekan Izat, ledamot  
 
Verkställande utskottet:   Verkställande utskottet, suppleanter: 
Sofia Magnusson, ordförande  Anna Dahlén Gauffin  
Per Aspengren, Vice ordf.   Dekan Izat 
Nathalie Björfeldt, kassör      
 
Revisorer: 
Göran Stiglert, Ann-Louise Holm och Thomas Rehn 
 
Revisorssuppleanter: 
Birgitta Samuelsson, Yrjö Airiman och Ingela Wretling 
 
Adjungerade till styrelsen: 
Linda Larsson och Anders Tallgren Kommunalråd, Moa Andersen S-Studenter, Chadi Toprak 
SSU, Lars-Erik Soting Ombudsman. 
 
 

1.2 VALBEREDNINGAR 

Valberedning för val till arbetarekommunens styrelse 
ordinarie ledamöter:  suppleanter: 
Christer Alnebratt, ordförande Marina Andreasson 
Monica Gundahl  Blåvitt Elofsson 
Ulf-Peter Peterson   Anna-Lena Rudberg 
Lina Larhult    
Ferman Brodrej    
    
 
Valberedning för val till kommunfullmäktige, regionen, kyrkan 
ledamöter valda till årsmötet 2023: 
Sofia Magnusson, ordförande   

Birgitta Gauffin  Bengt Holm 
Erik Olsson   Nathalie Björfeldt 
Ingela Wretling  Bengt Finnmark 
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1. Inga-Maj Thyberg    
2. Mathias Casserlund 
3. Esteri Nilsson  
4. Christer Alnebratt    
5. Monica Åhlén 
6. Yrjö Airiman  
7. Ingrid Näsström  
8. Jonas Eriksson   
9. June Sandström  
10. Hans Hellström     
11. Jessica Paszkowski    
12. Lasse Larsson  
13. Karin Wahlén  
14. Per Aspengren 
15. Linda Larsson     

 
 

1.3 PARTIDISTRIKTETS FÖRTROENDERÅD 
Ombud    Ersättare  

1. Anders Tallgren 
2. Monica Gundahl 
3. Tomas Holgersson 
4. Lena Nilsson 
5. Erik Olsson 
6. Monica Bergqvist Andersson 
7. Carl Ewensson    
8. Anna Dahlén Gauffin 
9. Blåvitt Elofsson  
10. Emma Andersson 
11. Ferman Brodrej    
12. Nathalie Björfeldt  
13. Andreas Johansson 
14. Moa Andersen    
15. Ulf-Peter Peterson       

  

1.4 SAMMANTRÄDEN 
Styrelsen har haft 11 protokollförda sammanträden och verkställande utskottet har haft spora-
diskt med möten under året. Mellan 13 juni och 12 september under valrörelsen tog valledningen 
över så då genomfördes inga styrelsemöten. 
 

1.5 ORGANISATION 

2022 startade med två månader med Corona och digitala möten men sedan fick vi börja träffas 
igen. Efter som 2022 var valår så har mycket av aktiviteterna under året präglats av det. Valled-
ningen arbetade parallellt med styrelsen under första halvåret för att mellan 13 juni och 12 sep-
tember ta över verksamheten helt. Valledningen bestod av VU plus kommunalråden med de poli-
tiska sekreterarna, ombudsmannen och de valanställda adjungerade. 
  
Besök 
I och med att det varit valår så har vi haft ett flertal ministrar och andra prominenta gäster på 
besök i vår arbetarekommun. Magdalena Andersson Partiledare/Statsminister, Tobias Baudin 
Partisekreterare, Mikael Damberg Finansminister, Ardalan Shekarabi Socialförsäkringsminister, 
Jeanette Gustavsdotter Kulturminister, Anna Ekström Utbildningsminister och Therese Guove-
lin förste vice ordförande i LO. Dessutom hade vi besök i valrörelsen av ett gäng kollegor från 
vårt systerparti i Norge 
 
Första maj 
Första maj genomfördes traditionsenligt i museiparken utanför Värmlands Museum i samverkan 
med LO-facken i södra Värmland. Musik med Hasse Pettersson och Elisabeth Himmelsand från 
Dublin Fair. Sofia Magnusson arbetarekommunens ordförande hälsade välkomna, Linda Larsson 
kommunalråd, Lars Mejern Larsson riksdagsledamot, Moa Andersen ordförande S-studenter i 
Karlstad var våra lokala talare. Vår centrala talare var Therese Guovelin förste vice ordförande i 
LO. Thorbjörn Andersson från LO södra tackar och avslutar firandet. 
Konferencier för arrangemanget var Anders Tallgren. Det var ca 400 personer i parken vid 
Värmlands museum.  
Första maj firades även på Nya torget i Molkom. 
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Utåtriktade aktiviteter 
2022 var ett valår så en hel del utåtriktade aktiviteter genomfördes. Året började med en digital 
utåtriktad aktivitet Tisdagsspaning. Vi kom även igång tidigt med utåtriktade aktiviteter på Soltor-
get där vi under våren var 4 lördagar/månad. Ju närmare valet vi kom och i valrörelsen så genom-
fördes många aktiviteter, så som ringkvällar och dörrknackning också. Årets utåtriktade aktiviteter 
avslutades så som sig bör med att vi stod på Soltorget under skyltsöndagen och bjöd glögg och 
pepparkakor. 
 
Vårruset, Stadsloppet och Blodomloppet 
2022 hade vi 8 deltagande kvinnor i Vårruset från Karlstads arbetarekommun och så fick vi stött-
ning av S-Kvinnor också. Vid Stadsloppet var vi representerade av 3 löpare. Mitt under valrörel-
sen var vi också 10 partikamraters som deltog på Blodomloppet för att marknadsföra partiet. 
 

1.6 UTBILDNING, STUDIER och ANNAN FOLKBILDNING 

En av arbetarekommunens ansvarsfrågor, vilket tydligt framgår av partistadgarna, är studier. Såväl 
utbildningar/konferenser som kulturinslag räknas som bildningsverksamhet. Ett kulturinslag kan 
bestå av allt från konstnärliga artistframträdanden av olika slag till föredrag, diskussioner och allt 
annat som hör politisk verksamhet till. 
 
Sedan ett par år tillbaka finns en nationell överenskommelse mellan ABF och Socialdemokrater-
na. Syftet med överenskommelsen är att stärka folkrörelsen med folkbildningen som metod samt 
ge stöd till socialdemokrater utifrån deras behov i arbetet att förändra samhället. Ett annat styr-
dokument för arbetarekommunens studieverksamhet är den arbetsbeskrivning för studieledare 
som är beslutad av partistyrelsens studiekommitté. 
 
2022 kunde vi så smått återgå till att bedriva verksamhet som innan pandemin, men de lärdomar 
och erfarenheter vi fått med oss de senaste åren bidrar till att utveckla studieverksamheten än 
mer. Karlstads arbetarekommun har hållit en hög takt i studieverksamheten under året, trots att 
denna verksamhet, precis som annat, gick på sparlåga under valrörelsen. Sammanlagt har 455 
deltagartillfällen, samt ett antal kulturprogram rapporterats in till ABF under året. Ett axplock av 
dem redovisas nedan. 
  
Medlemsutbildning Under året har tre omgångar av medlemsutbildning del 1 genomförts. 
Temamöten Under året har tematräffar hållits om bl a det säkerhetspolitiska läget. 
Tisdagsspaning Stora som små samhällsfrågor med Maria Rydberg, Sofia Magnusson och 
Anna Dahlén Gauffin, livesänt på arbetarekommunens Facebook-sida. Åhörare har möjlighet att 
ställa frågor i realtid. Tisdagsspaningen har under året gästats av bl a Linda Larsson, Åsa Johans-
son och Dekan Izat. 
Utbildningsinsatser inför valet En stor del av studieverksamheten under året handlade om 
valet. Bl a anordnades dörrknackningsutbildningar, säkerhetsutbildningar, alla kandidater till 
kommunfullmäktige kallades till en kick-off i april, och arbetarekommunens valstrategi arbetades 
fram i styrelsen genom partiets studiecirkel ”Valstudier”. I januari gästades vi av Ardalan Sheka-
rabi på en digital ”pepp-dag” inför valet. 
 
Utöver de ovan uppräknade aktiviteterna har det i arbetarekommunens regi anordnats studiecirk-
lar om hedersproblematik, framtagande av handlingsprogrammet inför den nya mandatperioden, 
samt mycket annat. 
 



 8 

Ombudsmannen och studieledaren deltog under hösten i den studiekonferens som partiet 
centralt anordnade tillsammans med ABF. Studieledaren tillsammans med arbetarekommunens 
handledare har under året deltagit i studieträffar anordnade av partidistriktet. I partiets nationella 
pedagoglag ingår Lars Erik Soting. Anna Dahlén Gauffin är sedan hösten 2022 sammankallande i 
partidistriktets centrala studiekluster. 
  
Under året har också studieplan för 2023, antagen av representantskapet, arbetats fram 
med hjälp av arbetarekommunens studiekommitè. Utöver studieledaren Anna Dahlén Gauffin 
har kommittén bestått av Dekan Izat, Birgitta Gauffin, Mikael Sjövall och 
Natalie Björfeldt. 
 

1.7 REPRESENTATION 
Distriktskongressen 2022 
Partidistriktets 117:e kongress genomfördes detta år i Skoghalls Folkets Hus. Den 9april var det 
dags. Vid kongressen hade arbetarekommunen representerade med 30 ombud. Förutom sedvan-
liga årsmötesförhandlingar så beslutades om ett regionalpolitiskt handlingsprogram och så be-
handlades motioner. Karlstads arbetarekommun hade med 2 motioner som blev 1 fick bifall och 
en fick bifall på två attsatser och avslag på den tredje sedan var det 1 enskild delvis från Karlstad 
som fick första attsatsen bifallen och den andra avslagen. 
 
Partidistriktets förtroenderåd/valkonferens 2021 
Under 2022 genomförde partidistriktet en valkonferens den 6 november. Val till styrelser och 
nämnder i regionen för mandatperioden 2023–2026 beslutades. Karlstads arbetarekommun re-
presenterades av 15 ombud. 
 

1.8 REPRESENTANTSKAPET 

Under året har 6 protokollförda representantskap genomförts.  
 
26 januari genomfördes representantskapet med 52 röstberättigade ombud digitalt via 
Zoom 

Arbetarekommunens ordförande Sofia Magnusson hälsade mötesdeltagarna välkomna 
På mötet fastställdes ombud och ersättare till distriktskongressen.  

Linda och Anders gjorde en summering av året som gått. De gjorde också en rapportering av hur 
vi arbetat med handlingsprogrammet under mandatperioden. Vi har haft en oppositionsstrategi 
som har varit grunden för vårt arbete. Många frågor har delats i sociala medier och även fått 
uppmärksamhet i media. Men nu är det valår-Karlstad kan bättre! 

Repskapet hade besök av Daniel Schützer, kommunalråd i Årjäng. Daniel berättar om Socialde-
mokraternas väg till makten i Årjäng. Ta fram några profilfrågor, frågor som engagerar. 
Ha kontroll på ekonomin, Se till att synas i media, Vårda relationen med media.  
Prata så folk begriper. Tänk på ordvalet. 
Han pratade också om Pandemifrågan, smittspridningen är enorm. Fortfarande hårt tryck mot 

vården och att man inte ska behöva vara frisk för att stånga sig in på en Vårdcentral. 

En motion anmäldes om en ny lokal för arbetarekommunen. Motionen kommer upp till beslut 
må nästa repskap 

Representantskapet samlade in 1450: - kronor till Olof Palmes Internationella center  
 
10 mars, hölls årsmötet med 57 röstberättigade ombud i Stadshotellets franska sal 

Ordförande Sofia Magnusson hälsade välkommen till Arbetarekommunens 120:e årsmötet.  
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Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll medverkade på länk från Stockholm. Annika kom-
menterade den fruktansvärda situationen i Ukraina. Sveriges och övriga Europas insatser spelar 
roll. Annikas ansvarsområde som klimat- och miljöminister innebär bl a att hålla koll på klimat-
omställningarna som måste ske. 

Hjalmar Branting medaljer delas ut för 2020 till Marianne Löndahl och 2021 till Marian Wreifors 
och Christoffer Sonesson (postumt). Anna Dahlén Gauffin tog emot Christoffers medalj och 
framförde en hälsning till årsmötet från Christoffers familj. 

Marthe Hem, tilldelades Karlstad arbetarekommuns Kulturstipendium till J A Larssons minne 
2022 

På årsmötet genomfördes också sedvanliga årsmötesförhandlingar och val till styrelse, revision 
och till partidistriktets förtroenderåd.  

Förutom de sedvanliga årsmötesförhandlingarna så beslutades årsmötet att anta den framlagda 
valplanen, det framlagda kommunalpolitiska handlingsprogrammet och förslaget till kommun-
fullmäktigelista. Årsmötet beslöt också att välja Linda Larsson som vår KSO kandidat och An-
ders Tallgren som kommunalråd. 

Monica Åhléns motion som anmäldes på repskapet i januari angående en ny lokal för arbetare-
kommunen behandlades och motionen ansågs besvarad.  

Årsmötet beslöt att årets insamling skulle gå till Alla kvinnors hus och Palmecentrets insamling 
för fred och frihet Ukraina”. Arbetarekommunen dubblar det insamlade beloppet Resultat av 
insamlingen blev 5249 kronor. Så Alla kvinnors hus får 5249 kronor och Palmecentrets insamling 
för fred och frihet Ukraina får 5249 kronor. 

  
15 september genomfördes representantskapet med 50 röstberättigade ombud digitalt via 
Zoom. För att fastställa nomineringar till regionen. 

Arbetarekommunens ordförande Sofia Magnusson hälsade mötesdeltagarna välkomna 

Arbetarekommunen har att rangordna de inkomna nomineringarna till regionens styrelser och 
nämnder för att sedan lämna över nomineringarna till partidistriktets valberedning. 

Ordförande tackade alla för det jobb som gjorts under valrörelsen. Vi har gjort ett fantastiskt bra 
val, nu ser vi framåt.  

Representantskapet beslöt att dagens insamling går till Kampfonden. Resultatet av insamlingen 
blev 370 kronor. 
 
13 oktober genomfördes representantskap med 58 röstberättigade ombud i Tingvallakyr-
kan för att välja vilka kamrater som ska ha poster i ett antal kommunala instanser. 

Arbetarekommunens ordförande Sofia Magnusson hälsade mötesdeltagarna välkomna 

I det här läget ska arbetarekommunens representanter till Kommunfullmäktiges presidie, Omvärlds-
nämnden, Kommunstyrelsen, Kommunstyrelsens utskott och kommunens valberedning väljas. 

Linda Larsson och Anders Tallgren berättar om uppgörelsen med Miljöpartiet och Centern. Karl-

stads Grönröda styre 

Representantskapet samlade in 2317: - kronor till Olof Palmes Internationella centers arbete med 
Irans feministiska revolution.  
 
17 november genomfördes representantskapet med 54 röstberättigade ombud i sessions-
salen, bibliotekshuset 
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Arbetarekommunens ordförande Sofia Magnusson hälsade mötesdeltagarna välkomna 

Repskapet beslutade vilka som ska representera arbetarekommunen i styrelser och nämnder under man-
datperioden 2023–2026. Hela 37 instanser valdes till. 

Representantskapet beslöt att dagens insamling går till Cancerfonden Resultatet av insamlingen 
blev 2146 kronor. 
 
15 december genomfördes ett extra representantskap med 46 röstberättigade ombud digi-
talt via Zoom för att behandla motioner till distriktskongressen. 

Arbetarekommunens ordförande Sofia Magnusson hälsade mötesdeltagarna välkomna 

Repskapet genomfördes för att hinna skicka in motioner till distriktskongressen innan nyår. Men 
det fanns tre motioner till arbetarekommunen som också behandlades.  

Motion om Solstaden där stjärnorna alltid lyser från Hans Hellström handlar bl.a. om ett nytt 
belysningsprogram bifölls av repskapet. 

Hunden är människans bästa vän en motion från Ulf-Peter Peterson och Björn Samuelsson om 
hundrastgårdar bifölls av repskapet. 

Kommunal flaggdag till Gustaf Frödings minne från Björn Samuelsson om att inrätta en kom-
munal flaggdag till Gustaf Frödings minne. Styrelsen föreslog avslag men efter en stunds diskuss-
ion valde repskapet att bifalla motionen. 

Till distriktskongressen fanns 13 motioner att behandla. Nytt från kongressen 2021 är att mot-
ioner till distiktsårskongressen kan inte skickas som enskild utan måste antas eller förkastas av 
arbetarekommunen.12 motioner bifölls varav en med en liten ändring och en motion avslogs. 

Representantskapet beslöt att dagens insamling går till musikhjälpens insamling till förmån för 
barn på flykt. Arbetarekommunen samlade in 2920 kronor. 
 

1.9 MOTIONSREDOVISNING FRÅN ÅRETS REPRESENTANTSKAP 
• Motion ang. Arbetarekommunens lokal. Representantskapet beslöt bifalla motionen 

• Motion om Solstaden där stjärnorna alltid lyser. Representantskapet beslöt bifalla 
motionen 

• Motion Om Hunden är människans bästa vän. Representantskapet beslöt bifalla mot-
ionen 

• Motion om att Inrätta en Kommunal flaggdag till Gustaf Frödings minne. Repre-
sentantskapet beslöt bifalla motionen 

• 13 motioner behandlades också av representantskapet varav 12 skickades vidare 
till Distriktskongressen. 
 

1.10 INFORMATION 
Vi har en Facebook sida, Socialdemokraterna Karlstad och en hemsida 
www.socialdemokraternakarlstad.se där vi försöker kommunicera mycket av vår information till 
medlemmar och övriga medborgare. Mycket information har gått i de två kanalerna men vi har 
också skickat en hel del mejl och vanlig post. Nu ska vi försöka att arbeta in ”Rosen för alla” som 
informationskanal till medlemmar. Till detta ska då läggas till den information som skickats ut i 
olika kanaler under året från partistyrelsen och partidistriktet.  
 

1.11 FACKLIG-POLITISK VERKSAMHET  
I Karlstad Arbetarkommuns fackliga utskott har vi under året haft 5 möten och utåtriktad verk-
samhet på Soltorget. Vi beslutade att dela upp dagarna mellan fackförbunden.  

http://www.socialdemokraternakarlstad.se/
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Vi stod 1:a måndagen i månaderna februari (Byggnads), mars (Handels), april (IF Metall), maj 
(Kommunal), juni (Transport/Hotell& Restaurang/GS) och september vara alla facken med. LO 
Örebro-Värmland och LO-södra har deltagit. Vi bjöd på korv och bröd samt dricka. 

Vi har använd LO.s kampanj ”Vi som jobbar med våra kroppar” 

Vi deltog på kick off i Museiparken tillsamman med LO 2/2 inför valet och naturligtvis var med 
på 1:a maj med hoppbord, kaffe, dricka, korv och bröd samt popcorn. 

Dagen före Midsommar delade vi ut jordgubbar ihop med LO södra. 

Vi tyckte alla att gick bra på Soltorget och att vi ska göra igen. Det är viktig att vi syns ute på stan. 
Vi kom fram till att vi stå på Soltorget mellan valen också och inte bara när det är valår. 

HRF, Målarna och Kommunal startade en Facklig Pub och första Pubkvällen blir torsdagen den 
16/6 på O´ Learys, Karlstad. Under träffen kommer man att diskutera fackliga frågor.  

Under året hade vi två gäster,  
Ordförande i Karlstad arbetarkommun, Sofia Magnusson som framförde vikten av samarbete 
mellan fackliga representanter och politiker inför valet 2022 och 2026  
Lars Mejern Larsson påtalade om hur viktigt det är att politikerna kommer ut och kan göra Ar-
betsplatsbesök.  

Lena Nilsson 
Facklig ledare Karlstads arbetarekommun 
 

1.12 VALRÖRELSE 

Valrörelsen startade redan 2021 men växlades upp ordentligt 2022! Vi började med utåtriktade 
aktiviteter på Soltorget i mitten på januari och stod varje lördag fram till midsommar och några 
efter sommaren. På vårt årsmöte i mars togs vårt handlingsprogram och vår kommunfullmäktige-
lista. Under vår kampanjen/lilla valrörelsen började vi knacka dörr och ringa medborgare under 
hela valrörelsen så hade vi runt 9000 registrerade samtal i Ecanvasser. Utöver de registrerade 
samtalen vi hade så samtalade vi med medborgare så snart det fanns tillfälle! Det producerades ett 
stort antal lokala foldrar för olika områden som användes vid dörrknackning och andra aktiviteter 
av föreningarna. Vi genomförde utåtriktade aktiviteter i hela kommunen när vi åkte runt med vår 
valbil. Vi knackade dörr nästan varje dag i valrörelsen och fick på så sätt ut vårt budskap.  
Den 13/8 invigdes demokratitorget och vår valstuga. Vid valstugan hade vi många samtal också 
och där höll vi i tills eftermiddag/kväll på valdagen och guidade väljare rätt. Sedan blev valvakan 
en bitterljuv historia. Vi förlorade makten i riket men vann den i regionen och kommunen. På det 
hela taget så gjorde vi en bra valrörelse!  
 

1.13 EXPEDITIONEN 

Lars-Erik Soting är anställd på heltid som ombudsman. Under 2022har mycket tid gått åt att pla-
nera och genomföra valrörelse. Många kvällar i valrörelsen användes till att knacka på hos med-
borgare. Förutom det så har han skött det löpande arbetet som alltid måste funka. 
 

1.14 AGENDA 2030 gruppen 
Agendagruppen kom i gång med fysiska möten i januari efter pandemin, vilket uppskattades av 
deltagarna. Gruppens arbete under våren inriktades den första tiden på det kommunala hand-
lingsprogrammet, därefter blev det fortsatt kunskapsinhämtning. Som resten av arbetarkommu-
nen deltog Agendagruppen under senvåren och sommaren fram till valdagen i valarbetet. Hösten 
startades med ett mycket intressant möte med Karlstads kommuns nya kommundirektör Ulrika 
K Jansson. Hon talade om vikten av ett systematiskt miljöarbete som en framgångsfaktor för 
Karlstads kommun. I sitt tidigare arbete i Örebro som planeringsdirektör hade hon varit med och 
planerat ett nytt bostadsområde där grundförutsättningen var en långsiktigt hållbar stadsdel.  
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Under verksamhetsåret har det även varit gemensamma möten med Gjutarens S-förening. 
Agendagruppens arbete har skett i studiecirkelform, totalt har 7 cirkeltillfällen genomförts med 16 
olika deltagare. 
Christer Alnebratt 
 

1.15 MEDLEMSREDOVISNING OCH ANTAL MEDLEMMAR 

Till Socialdemokraterna i Karlstad finns 26 föreningar/grupper anslutna. Av dom är en vilande 
(Transport) och två är länsföreningar (HBT-S och Tro & Solidaritet Värmland). De nedlagda 
föreningarna kommer att ligga kvar för jämförelse skull ett tag. Vi har gjort ett bra jobb under 
valrörelsen och värvat bra så vi har ett plus på 64 medlemmar. Så brukar det vara under val år 
men det handlar nog också om att vi har kommit ut med vår politik som Karlstadsborna dessu-
tom gillar. Nu Måste vi fortsätta att värva nya medlemmar och det finns ett sug att vara med i en 
motståndsrörelse till den nya regeringen, men så handlar det också om att behålla de nya med-
lemmarna vi värvat.  
Men det kan inte bara hänga på styrelsen och förtroendevalda. Tycker man att det är viktigt att 
vara medlem i partiet, vilket man kan hoppas att alla medlemmar tycker då ska det inte vara så 
svårt att bjuda in andra som medlemmar heller. Så uppmaningen till alla medlemmar är, prata väl 
om partiet och bjud in dom som finns runt dig att bli medlem. Det finns inget annat sätt, det 
finns ingen genväg alla måste vara med och göra jobbet. 
 

Förening 2018 2019 2020 2021 2022 +/- 

Byggfacken  31 26 23 22 20 -2 

Handels  21 16 15 13 12 -1 

HBT-S  2 2 1 1 1 0 

Facken i Karlstad  5 3 0 0 0 0 

IF Metall-Sossen  19 20 17 14 13 -1 

Kommunal  17 14 10 12 12 0 

Karlstads Internationella  2 2 0 0 0 0 

Karlstads Unga Sossar  7 6 5 4 2 -2 

Kronoparken  72 61 40 39 51 12 

Kulturföreningen  32 36 37 39 46 7 

Mariebergsviken  42 49 49 53 65 12 

Miljöföreningen Gjutaren  44 45 45 46 51 5 

Nor  45 44 38 40 41 1 

Nordöstra  66 66 66 67 76 9 

Norrstrand  54 49 42 42 51 9 

Nyed  25 22 23 21 25 4 

SEKO  12 10 10 12 8 -4 

Skattkärr-Alster  25 23 20 18 19 1 

Skåre/Råtorp  31 32 31 34 38 4 

Transport vilande 4 2 1 1 0 -1 

Tjänstemännen  9 8 8 6 6 0 

Ulvsby  18 16 16 16 18 2 

Våxnäs  81 75 56 59 71 12 

Väse  27 25 21 21 18 -3 

S-kvinnor i Karlstad  52 44 37 38 44 6 

Lindfors kv. Klubb  6 5 0 0 0 0 
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Tro & Solidaritet Karlstad  13 12 9 9 12 3 

Tro & Solidaritet Värmland  6 3 2 2 1 -1 

S-studenter  13 9 5 3 4 1 

SSU Karlstad  13 12 5 11 9 -2 

Fria gruppen 19 17 14 16 9 -7 

Summa: 813 754 646 659 723 64 

 
SLUTORD  
Vi gjorde det! Vi vann valet!  

Slutorden för 2022 fokuserar såklart på valrörelsen samt på en lokal samt regional valseger. Jag 
känner mig oerhört stolt över att Socialdemokraterna i Karlstad gjorde en av de bästa valrörelser-
na i kommunvalet och vi ökade med fantastiska 7,4%.  

Hur kom det sig att vi fick ett så stort förtroende och hur kunde vi göra ett så bra val? Ja i förra 
årets slutord konstaterade jag att vi inför valrörelsen arbetat väldigt brett i våra S-föreningar och i 
arbetarekommunen för att ta fram vår politik. I valet 2022 gick vi till val på: 

• Handlingsprogram lokalt och regionalt där vi var tydliga med socialdemokratiska kärn-
värden och att vi satsar på skattefinansierad välfärd och skola samt på personalens villkor 
i välfärden  

• En politik för att hela Karlstad ska leva och hålla ihop och som driver på för grön om-
ställning   

• Jämlik vård och ett Värmland som håller ihop och som driver på för grön omställning  

I valrörelsen mötte vi också väljarna som ett öppet parti, som är inlyssnande och som också kan 
peka ut en (ny) riktning. Ett viktigt exempel på det är att vi gick till val på vår nya S-linje för ett 
öppet, tillgängligt friluftsområde på Skutberget! 

Vi mötte också väljarna där de finns i sin vardag, genom dagliga dörrknackningar i bostadsområ-
den runtom i hela kommunen, i vår välkomnande valstuga där det alltid fanns trevligt bemötande, 
kaffe och svar på frågor. Vi mötte också väljare på arbetsplatser och i telefonkampanjer. Partiet, 
de fackligt engagerade och våra viktiga sidoorganisationer hjälptes åt att tillsammans ta hem val-
segern i Karlstad och i Värmland. För det ska ni alla ha ett stort och varmt tack! 

Under året arbetade vi också med nomineringsarbete inför mandatperioden förtroendeuppdrag. 
Tillsammans gjorde vi ett stort arbete med engagemang från S-föreningarna och med valbered-
ningens intensiva arbete kunde vi till slut fastställa en väldigt bred lista till kommunfullmäktige 
med såväl unga som äldre kandidater, med fackliga såväl som personer med akademisk bakgrund 
samt en representation från hela kommunen. Vi har även fått nämnder, styrelser och gruppledare 
där vi fått en bra mix mellan förnyelse och erfarenhet.  

 
Vi kunde efter förhandlingar bilda ett grönrött styre i Karlstad tillsammans med Centerpartiet och 
Miljöpartiet. I regionen kunde vi bilda styre tillsammans med Centerpartiet och Vänsterpartiet. 
Glädjande att efter 12 års oppositionsarbete nu äntligen få ta över rodret för ett jämlikare, rödare 
och grönare Karlstad och Värmland! 

Även om vi gjorde ett bra val nationellt kunde vi tyvärr inte bilda regering och många blev oer-
hört besvikna men också oroliga över den högerkonservativa regeringens tillträde. Det finns an-
ledning! Vi har redan sett hur statsbidragen till kommuner och regioner uteblir och i stället priori-
teras höginkomsttagares skattesänkningar. Utredningen om att ta bort karensavdraget har lagts 
ned. Ojämlikheten i Sverige har ökat och allt fler människor lever i en ekonomisk utsatthet, inte 
bara tillfälligt utan över tid. Många barn växer upp under tuffa levnadsvillkor.  
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Klimatpolitiken har fått kraftigt sänkta ambitioner för första gången på lång tid och Sverige 
kommer sannolikt inte nå miljömålen, som till och med ifrågasätts av Sverigedemokraterna. Kul-
turpolitikens mål, om kulturen som fri och obunden kraft och en grund för yttrandefrihet och 
demokrati, utsätts för kraftiga attacker från högerkonservativt håll.  

Det säkerhetspolitiska läget är allvarligt och regeringens första hundra dagar har inte imponerat. 
Tvärtom är läget nu mer instabilt och en av orsakerna till det är regeringens viktigaste underlag 
Sverigedemokraterna som med sina kopplingar till nationalistiska och proryska grenar medvetet 
bidrar till att skapa instabilitet nationellt och internationellt.  

Socialdemokraterna ska nationellt bedriva en aktiv, hård och seriös oppositionspolitik. Vår politik 
behöver bli mer offensiv och vi måste vara tydliga med vad Socialdemokratisk politik står för när 
det kommer till fördelningspolitik och vi måste vara modiga i vår klimatpolitik. När det gäller 
organiserad brottslighet vill vi se mer av förebyggande insatser på skolans, socialtjänsten, bostads- 
och arbetsmarknadspolitikens område. Vi tror också på en ökad samverkan mellan det offentliga 
och civilsamhället. Bara genom ett mer jämlikt samhälle kan vi få ett tryggt samhälle som håller 
ihop! 

Jag är stolt över att få leda Socialdemokraterna lokalt i Karlstad. Jag tror att du är stolt över att du 
tagit ställning för Socialdemokraterna och att du är politiskt aktiv på något vis.  

Tack till alla för året som gått och tack för ert engagemang! 2023 ska vi kämpa för att de röd-
gröna styrena i Karlstad och Värmland ska bli en tydlig motvikt mot den högerkonservativa rege-
ringen.  

Nu kör vi vidare för ännu ett folkligt, festligt år - 2023 - med högt i tak! 

Karlstad mars 2023 
 
 
Sofia Magnusson   Per Aspengren  Nathalie Björfeldt       
  
 
 
Anna Dahlén Gauffin  Mikael Sjövall  Lena Nilsson   
 
 
 
Dekan Izat 
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2. EKONOMI 

RESULTATRÄKNING  2022 Budget 2022   
Belopp i kr       
 
Verksamhetens intäkter       
Partistöd    1 044 707  1 044 000  
Pastoratet    10 000 0   
Kansliavgifter   172 415 150 000  
Fackligt stöd 1:a maj   15 000 0 
Medlemsavgifter   41 105 40 000 
Övriga intäkter   94 497 4 000 
Summa    1 377 724 1 238 000 
 
 
Verksamhetens kostnader 
Lokalkostnader   57 233 71 000 
Representation/kongresser  55 801 15 000 
Utbildning    8 266 50 000 
Utåtriktad verksamhet/1:a maj  936 875 15 000 
Anslag    0 3 000 
Expeditionskostnader   50 801 48 500 
Förvaltningskostnader   19 471 11 000 
Redovisningstjänster   63 812 71 000 
Övriga kostnader (gåvor, tidskrifter, medl. avg.) 44 493 21 000 
Personalkostnader   840 830 714 000 
Summa    2 077 582 1 019 900 
 
Verksamhetens resultat   -699 858 218 000 
 
Resultat från finansiella poster 
Ränteintäkter   11 528 0 
Utdelning aktier o värdepapper  864 640 0 
 
Rörelseresultat   176 310 218 000 
 
Bokslutsdispositioner 
Förändring av valfond   689 000 -200 000 
 
Resultat efter Bokslutsdispositioner 865 310  18 100 
 
 
 

ÅRETS RESULTAT   865 310 18 100 
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BALANSRÄKNING   2022  2021  

TILLGÅNGAR         
Materiella anläggningstillgångar        
Inventarier           

      0  0  

Finansiella anläggningstillgångar        

Fonus      6 126  6 126  

      6 126  6 126  

Summa anläggningstillgångar    6 126   6 126  

          

Omsättningstillgångar        

Kortfristiga fordringar        

Kundfordringar     23 041  0  

Övriga kortfristiga fordringar            10 451  6 189  

Summa kortfristiga fordringar    33 492  6 189  

          

Kassa och bank     2 813 508  2 553 001  

          

Summa omsättningstillgångar    2 847 000  2 559 190  

          

SUMMA TILLGÅNGAR    2 853 126  2 565 316  

          

EGET KAPITAL OCH SKULDER       

Eget kapital         

Fritt eget kapital         

Balanserat resultat     974 755  917 554  

Årets resultat     865 310  57 202  

Summa eget kapital      1 840 066  974 755  

          

Reserverade medel         

Jubileumsfonden     7 547  7 547  

Valfonden      440 160  1 129 160  

JA Larssons fond     7 209  7 209  

Summa reserverade medel    454 917  1 143 917  

          

Kortfristiga skulder         

Leverantörsskulder     35 781  65 688  

Övriga kortfristiga skulder    410 820  258 172  

Upplupna kostnader och förutbetalda 

intäkter   111 543  122 784  

Summa kortfristiga skulder    558 144  446 644  

          

SUMMA EGET KAPITAL O SKULDER  2 853 126  2 565 316  

          

Ställda säkerheter och ansvarsförbindelser     2022   2021  

Ställda säkerheter      Inga  Inga  

Ansvarsförbindelser     Inga  Inga  
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3. REVISIONSBERÄTTELSE 
 
 

Undertecknade revisorer har granskat räkenskaperna, årsredovisningen och 
styrelsens förvaltning för år 2022. 
 
Vi tillstyrker 
 
att balansräkningen och resultaträkningen fastställs, samt 
 
att styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för år 2022. 
 
 
 
Karlstad 23 februari 2023 
 
 
 
 
Göran Stiglert         Birgitta Samuelsson   Thomas Rehn  
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 VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR SOCIALDEMOKRATISKA 
KOMMUNFULLMÄKTIGEGRUPPEN 2022  
  
Styrelse   
a) ordförande:  Anders Tallgren  
  
b) ledamöter:   Anna Dahlén Gauffin  

Christian Norlin  
Lina Larhult  
Christer Alnebratt  

  

c) ersättare:                      Esteri Nilsson  
Dekan Izat  
Emma Andersson   

   
Inledning  
Ombudsman Lars-Erik Soting och oppositionsråd Linda Larsson har varit adjungerade till grupp-
styrelsen. Valberedningen har bestått av Håkan Holm Alteblad, Emelie Vennberg 
och Mathias Casserlund fram till årsmötet i feb 2022. Därefter av Monica Gundahl, Ferman 
Brodrej och Mathias Casserlund. 
 
2022 präglades naturligtvis av att det var valår. Dels drog vi ner på antalet motioner när vi när-
made oss valrörelsen, dels tillträdde en helt ny fullmäktigegrupp i oktober. Fullmäktigegruppen 
deltog också i många utåtriktade aktiviteter under året och under valrörelsen kombinerades 
gruppmöten med utåtriktade aktiviteter. 
  
Tunga ärenden som hanterats av kommunfullmäktige under året är bland annat ordinarie budget 
och strategisk plan samt en revidering i december, arbetsordningen för kommunfullmäktige, 
bildande av de kommunala naturreservaten Bålberget i Vålberg och Bergviks udde, organisat-
ionsöversyn för Karlstads kommun, villkor för förtroendevalda i Karlstads kommun samt val av 
kommunfullmäktiges presidium, kommunstyrelse, kommunalråd och oppositionsråd samt nämn-
der och styrelser för den nya mandatperioden. Det var ett stort ögonblick när vår grönröda bud-
get gick igenom i december och flera för oss principiellt viktiga förslag som vi drivit genom åren 
vann bifall. Arbetsskor i omsorgen, avgiftsfri kulturskola, feriejobb för årskurs 9 och en förstärk-
ning av elevhälsan. Vi gjorde också en riktad satsning på barnfamiljer som uppbär försörjnings-
stöd. Därtill lade vi fast en inriktning för de kommande åren där vi fokuserar på hela kommunen, 
den gröna omställningen, barn och unga, trygghet genom hela livet samt en hållbar tillväxt.  
 
Utvecklingsarbete  
Utvecklingsarbetet fick stå tillbaka en del under året till förmån för valrörelserelaterade åtgärder 
men under hösten efter valet genomfördes en utbildningsinsats för den nya gruppen. Gruppen 
har också fortsatt diskuterat om man ska ses fysiskt eller digitalt och tillsammans med de nya 
samarbetspartierna C och MP eller inte. Under hösten och tills vidare har det varit fokus på fy-
siska gruppmöten samt S-gruppen för sig. Hur det blir framåt får diskuteras vidare under 2023 
samt omställningen som det innebär att som fullmäktigegrupp gå ifrån opposition till styrande. 
Vid budgetdebatterna både i juni och december var det drygt tiotalet socialdemokrater som 
gjorde minst ett inlägg var.  
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Motioner och interpellationer  
Under året har det inte lämnats in lika många motioner som tidigare men däremot har fullmäktige 
hanterat väldigt många S-motioner som lämnades in under 2021. Fem nya motioner lämnades in 
under 2022. Under året lämnade vi också in tre interpellationer.  
 
När det gäller motionsbehandlingen så har vi haft viss framgång och fått bifall på flera stycken: 
utreda möjligheten att utöka lovskolan i samverkan med studieförbund och universitetet, revide-
ring av trafik- och cykelplan, utred hur arbetsskor kan erbjudas på ett mer jämställt sätt, utred 
kommunens arbetssätt för ett starkare kommunalt arbetsmarknadsuppdrag, utred förutsättning-
arna för att öppna upp skolornas musiksalar för föreningslivet, utred hur kommunen kan verka 
för en återbruksgalleria i centrala Karlstad, utred möjligheterna att erbjuda öppen fritidsverksam-
het, installera personlyft på lämplig badplats och utred om personlyft kan öka tillgängligheten på 
båtbussarna och någon marina.  
  
Gruppstyrelsen  
Gruppstyrelsen träffas en timme före gruppmötet. Gruppstyrelsen bereder ärendena och ansva-
rar för gruppens arbetsformer. Styrelsen har särskilt under året diskuterat kommunfullmäktiges 
arbetsformer och arbetsordning samt gruppens arbetsformer. 
  
Slutord  
Gruppstyrelsen vill tacka för året och mandatperioden som gått. Till slut tog vi oss ifrån opposit-
ion till styre! Det var minnesvärda ögonblick när Monica Gundahl valdes till kommunfullmäkti-
ges ordförande, Linda Larsson valdes till kommunstyrelsens ordförande och vår grönröda budget 
gick igenom vid hanteringen av reviderad budget i december. Det var de första tydliga tecknen på 
ett förändrat styre men de viktigaste besluten för våra kommuninvånare ligger framåt i tiden när 
vi nu ska skapa en kommun för alla. Året har förstås också präglats av valet och vi vill tacka alla i 
gruppen som deltagit i olika utåtriktade aktiviteter som ledde till det fina valresultatet och makt-
skiftet. 
  

  
Karlstad i februari 2023  

   

   
  

Anders Tallgren                                     Christian Norlin                   Lina Larhult  

   

   
  

Anna Dahlén Gauffin                             Christer Alnebratt  
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5. BERÄTTELSER FRÅN S-GRUPPERNA I NÄMNDERNA 

 

5.1 Arbetsmarknads- och socialnämnden 
Gruppen har utgjorts av Christian Norlin, Emma Andersson, Thomas Gustafsson, Marie-Louise 
Lindh Wallin, Ingrid Näsström och Per Johnsson.  
 
2022 inleddes med fortsatta digitala möten på grund av pandemin, för att därefter övergå till ef-
terlängtade fysiska möten.   
 
Under året startades det länsgemensamma HVB beläget i Filipstad. Detta i ett led att sänka kost-
nader samtidigt som vi erbjuder insatser i Värmland. Vi har i Karlstad sedan tidigare även ett eget 
HVB. Det är främst externa placeringar inom både familje- och vuxenavdelningen som varit or-
saken till nämndens tidigare stora underskott. Det föranledde ett omfattande arbete där en plan 
för kostnadsreduceringar antogs december 2019. Det arbetet var tre-årigt och avslutades under 
hösten. Däremot inte sagt att nämnden framöver kan tvingas till nya paket. Dock inte i den stor-
leksordningen det var 2019. 
 
Samarbetet med regionen har utvecklats och då främst med fokus på unga i riskzon. Även sam-
arbetet med polisen som intensifierades hösten 2021 har fortgått med gott resultat. De opererar 
särskilt i ett utsatt område och syftet är att socialtjänsten ska gå in då vi kan det tidigare än polisen 
när unga är på glid. Tyvärr är det oftast så att flera som polisen identifierar är i så ung ålder så 
rättsväsendet har inte möjligheter med insatser.  
 
Även på den kommunala sidan runt om i länet ser man svårigheter i att upprätthålla bemanning 
och kompetens. Det har medfört att Karlstad tecknat avtal för att kunna bistå. Något vi internt i 
partiet ska vara medvetna om. 
 
Vi ser fortsatta rekryteringssvårigheter. Inte minst när det gäller socialsekreterare. Men under 
sommaren 2022 hade vi liksom andra delar av kommunen svårt att bemanna semesterperioden. 
 
När det gäller vårt ansvar för nyanlända så har antalet fortsatt minskat markant som kommer till 
Karlstad. Men det innebär inte att vi inte har fortsatt stora utmaningar med integrationen. Här är 
det viktigt att utveckla fler och mer samarbete med civilsamhället som kan nå målgruppen på ett 
annat sätt än vad socialtjänsten kan. Stöd till civilsamhället är viktigt och vi har haft representan-
ter i gruppen som träffat dem under året. 
 
Den är mycket informativ. Arbetsmarknads- och socialförvaltningen (karlstad.se) 
 
2022 var sista året av mandatperioden och flertalet av oss lämnar nämnden. Vi önskar den ny-
valda lycka till i arbetet. Att sitta i en socialnämnd är ett av de mer utsatta områdena i en kom-
mun. Vi kommer in när uteblivna eller tidiga insatser från andra delar av samhället inte fungerat. 
Vi får aldrig glömma vikten av förebyggande insatser för att undvika att man senare i livet kom-
mer i behov av socialtjänstens verktygslåda. Här är förmodligen den viktigaste förebyggande in-
satsen den som sker i skolan. Stärk den så att den klarar sitt uppdrag att ge alla barn och unga en 
bra start på livet så kommer det att synas inom socialtjänstens område senare. 
 
 
Christian Norlin, Emma Andersson, Thomas Gustafsson, Marie-Louise Lindh Wallin, Per Johns-
son och Ingrid Näsström 
 
 

https://karlstad.se/Kommun-och-politik/Kommunens-organisation/Forvaltningar-och-namnder/Arbetsmarknads--och-socialforvaltningen/
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5.2 Barn- och ungdomsnämnden  
Gruppen har under året bestått av Anna Dahlén Gauffin (gruppledare), Dekan Izat, Anette Ivars-
son, Rickard Andrén, Marina Andreasson och Hans Hellström.  
Barn- och ungdomsnämnden ansvarar för grundskola, förskola, grundsärskola, fritidshem och 
Kulturskola.  
Under inledningen av 2022 fortsatte covid-19 att hålla ett hårt tag om oss. Det påverkade natur-
ligtvis verksamheten, såväl som nämndens arbete. Nämndens arbetsutskott hade inplanerade 
sammanträden varje vardagsmorgon för att snabbt kunna ta beslut om eventuella stängningar av 
verksamheten, samt övergång till distansundervisning. 
S-gruppen i Barn- och ungdomsnämnden arbetar för en likvärdig skola, och utifrån målet att alla 
elever ska ha gymnasiebehörighet efter avslutad grundskola. I linje med detta har gruppen under 
året drivit bl a frågan om en ökad grundbemanning. En ökad grundbemanning skulle leda till en 
bättre arbetsmiljö för barn, elever och personal, men också till att barn och elever i större ut-
sträckning skulle kunna få det stöd de har rätt till. Andra frågor gruppen har drivit utifrån detta 
mål är bl a en förstärkning av elevhälsan, att övergångar mellan mellan- och högstadiet ska kvali-
tetssäkras så att det finns en kontinuitet i stödinsatser för elever med åtgärdsprogram, samt ökade 
medel till barn och elever i behov av särskilt stöd. Trygga och säkra utemiljöer som stödjer det 
pedagogiska arbetet är en annan viktig fråga, liksom säkra skolvägar. Att barnperspektivet behö-
ver beaktas i stadsplaneringen lyfter gruppen vid varje yttrande nämnden gör över kommunens 
detaljplaner. Detta lyftes även under året i yttrandet över utredningen om en eventuell framtida 
högstadieskola på Norra fältet, vilket vi från S-gruppens sida tycker skulle vara oförsvarbart sett 
till barns och ungdomars hälsa. 
Gruppen har under året, trots att vi är i opposition, haft framgång i några frågor. Det politiska 
initiativ om ett likvärdigt språkval som gruppen la under våren 2021 resulterade i en fortsatt ut-
redning som S-gruppen har bevakat och följt upp under 2022. Glädjande nog resulterade utred-
ningen, och i förlängningen nämndens beslut, i att språkvalet inför höstterminen 2022 har omor-
ganiserats, och fjärrundervisning numer kan användas för teckenspråk som språkval, vilket bety-
der att varje elev ska kunna få sitt förstahandsval tillgodosett.  Detta är en viktig fråga för en lik-
värdig skola som stödjer elevernas måluppfyllelse. Gruppen har också agerat för att språkförsko-
lorna även framöver ska finnas kvar i kommunen, vilket också blev fallet i nämndens beslut. 
 I nämnden har gruppen argumenterat för flera S-motioner som man haft att yttra sig över, t ex 
om att öppna upp skolornas musiksalar för föreningslivet, samt aktivt bidragit till flera S-
motioner, bl a den om möjligheten att erbjuda öppen fritidsverksamhet enligt skollagens definit-
ion i kommunen framöver. 
Det internbudgetarbete som ägde rum inför 2023 tog avstamp i det grön-röda styrets budgetför-
slag som vann gehör i kommunfullmäktige i december, men de satsningar S-gruppen drivit under 
mandatperioden kunde också följas upp här. Som exempel kan nämnas 10 miljoner till ökad 
måluppfyllelse i mellan- och högstadiet, en avgiftsfri kulturskola, samt förstärkta stadsdelstillägg 
för Våxnäs, Kronoparken och Vålberg. 
Gruppmedlemmar har under året deltagit i arbetarekommunens utåtriktade aktiviteter, varav en 
stor del ägde rum under valrörelsen. Gruppen var aktiv i att ta fram det ”Skollyft” som Socialde-
mokraterna i Karlstad kampanjade med i valrörelsens slutspurt.  
S-gruppen i Barn- och ungdomsnämnden 
genom 
Anna Dahlén Gauffin 
 

5.3 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden  
S-gruppen i nämnden har under året bestått av Sofia Magnusson, Mathias Casserlund, Ulrica Elf-
gren Borgström, Anders Johansson, Ulrika Sharifi och Jonas Jägaren Lindén.  
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Under året har det fattats beslut om att Nobel ska bli ett yrkescenter där vi samlar yrkesförbere-
dande utbildningar inom såväl ungdomsgymnasiet som vuxenutbildningen. Vi har fått en bred 
politisk enighet bakom inriktningsbeslutet att upprusta och bygga ut Nobel till ett yrkescenter i 
modern tappning i allt vad gäller lokaler, utrustning och kompetens.  
 
Under året har vi fortsatt att arbeta med NPF-säkring i nämndens verksamheter och genom ett S-
förslag att avsätta en miljon kronor till processledare för att utveckla organisationens förmåga och 
kunskap för att kunna ge stöd till elever inom NPF-spektrum har en processledare på heltid kun-
nat anställas tillsammans med två på deltid. Arbetet har omfattat alla tre gymnasieskolor och be-
höver fortsätta att drivas under kommande mandatperiod.  
 
S-gruppen fick under året bifall till ett politiskt initiativ om att införa kontaktpolitiker i verksam-
heterna. Under 2023 kommer förslaget att implementeras och kommer bidra till att öka kunskap-
en hos nämndens ledamöter om de förutsättningar som finns i verksamheterna.  
 
Ett annat viktigt förslag som S-gruppen tog fram tillsammans med det dåvarande styret var att 
göra en genomlysning av vuxenutbildningen för att få mer kunskap om förutsättningarna vad 
gäller ekonomi och kvalitet vad gäller vuxenutbildning i privat regi samt för vuxenutbildning i 
egen regi. Utredningen kan ligga till grund för den fortsatta inriktningen och utvecklingen av vux-
enutbildningen i Karlstad.  
 
Under den allra sista nämnden 2022 lade S-gruppen fram ett politiskt initiativ om att undersöka 
möjligheten att delta i ett pilotprojekt för att starta i gång ett mobilitetsprogram på Nobelgymna-
siet. Det är ett program som genomförs i nära samverkan med fordonsbranschen och som syftar 
till att ta höjd för den elektrifiering och automation som branschen just nu utvecklar och där vi 
måste säkerställa att våra elever är anställningsbara på en föränderlig arbetsmarknad.  
 
Några slutord efter mandatperioden: vi har som S-grupp i opposition arbetat på ett konstruktivt 
sätt för att lyfta betydelsen av nämnden samt att säkra att nämndens budgettilldelning är i paritet 
med de behov som finns i syfte att vi ska kunna leverera hög kvalitet samt hög måluppfyllelse för 
eleverna. Nämnden har tagit några kliv framåt under dessa år och här ser vi hur vi behöver hålla i 
det arbetet framåt.  
 
 

5.4 Kultur- och fritidsnämnden 
S-gruppen i kultur- och fritidsnämnden består av Lina Larhult (gruppledare), Johan Windfäll, 
Nathalie Björfeldt, Anders Eriksson, Anna-Lena Rudberg och Björn Samuelsson 

Inom kultur- och fritidsförvaltningens ansvarsområde finns enheterna: Bad och sport, kultur och 
föreningsstöd, samlokalisering Kronoparken, öppen fritidsverksamhet, bibliotek och arkiv och is 
och grönt. Kommunens bidrag till kulturinstitutionerna Wermland opera och Värmlands mu-
seum och även bidragen till studieförbunden beslutas av kultur- och fritidsnämnden. 

Gruppen har satt fokus på den ojämlika möjligheten för barn och unga att kunna ha en aktiv fri-
tid som innefattar både idrott och kulturaktiviteter. Integrering av personer med funktionsvariat-
ion är ett eftersatt område och barn och unga som av olika anledningar inte har tillgång till en 
meningsfull fritid. Vi har lagt olika förslag och belyst dessa gruppers behov av att prioriteras.  
Gruppen har jobbat med att på ett strukturerat sätt driva våra frågor från handlingsprogrammet 
och för att driva på för att få ett helhetstänk i kommunen, kring bland annat samnyttjandet av 
olika resurser för en mer jämlik stad.  

Arenorna på Solstadens sportcenter stod färdiga under året och en idrottsfestival anordnades för 
att få fler att känna sig välkomna. S har drivit att det fortsatt ska finnas två badhus i Karlstad och 
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att Vålberg ska få ett bredare utbud för föreningsverksamhet. Den blågröna majoriteten tog också 
beslut om att flytta den centralt belägna Ungdomens hus och S gjorde många försök att stoppa 
detta och lägga olika förslag på alternativa lösningar, då vi anser att det behöver finnas avgiftsfria 
mötesplatser och möjligheter att utöva kultur för unga i centrum. Vi har även lagt olika förslag 
för utökade möjligheter för föreningar och andra aktiva att få tillgång till kommunens lokaler och 
för ökade anslag till föreningar och studieförbund. 
Under året har alla gruppens representanter varit på olika konferenser och föreläsningar inom 
området kultur och fritid, gjort olika verksamhetsbesök, haft kontakt med- och besökt föreningar 
och deltagit i de idrottsfrukostar olika invigningar och återkommande föreningsträffar med kul-
turföreningarna som förvaltningen anordnar. Dåvarande kulturministern, riksdagsledamot och 
våra kommunalråd har funnits med i olika verksamhetsbesök under året och även när vi på olika 
sätt stöttat fria kulturarbetares engagemang för att få bättre förutsättningar i kommunen.  

Lina Larhult 
1:e vice ordförande, kultur- och fritidsnämnden 
 

5.5 Miljönämnden 
Gruppen har under året bestått av Maria Rydberg (gruppledare), Stefan Jonsson, Pia Ham-
marstedt, Kjell Larsson, Bernt-Åke Larsson och Anna-Carin Casserlund.  
Miljönämnden har två huvudsakliga ansvarsområden. Det ena är miljö- och hälsoskyddsfrågor 
och är till stor del reglerad av lagar som Miljöbalken, Livsmedelslagen och Plan- och bygglagen. 
Där ingår allmän miljöövervakning, tillsyn av miljöfarliga verksamheter, hälsoskydd, kemiska 
produkter, avfall, avlopp, livsmedel och dricksvatten. Det andra är att nämnden ansvarar för 
kommunens miljöstrategiska arbete såsom implementering av Agenda 2030, transportrådgivning, 
energi- och klimatrådgivning, konsumentrådgivning och avfallsrådgivning. Ytterligare uppgifter 
som inryms är det miljöstrategiska området är att arbeta mot cirkulär ekonomi, beteendeföränd-
ringar och olika projekt (ofta delfinansierade av externa medel). Nämnden fungerar även som 
remissinstans.  
S-gruppen i Miljönämnden arbetar utifrån målet att alla lagar och förordningar skall efterlevas, att 
kommunens mål om en hållbar, klimatsmart och resurssnål kommun tillgodoses och att i dessa 
miljö- och klimatfokuserade tider arbeta för ytterligare utveckling av dessa frågor.  
I linje med detta mål har gruppen under året bland annat arbetat för kompetenshöjande insatser 
för förtroendevalda och för att förstärka den miljöstrategiska kompetensen. Nämnden har fort-
satt ett stort eget kapital och S-gruppen arbetar för att dessa ska användas på ett sätt som gynnar 
miljö- och klimatmålen i Karlstads kommun.  
S-gruppen har drivit att användningen av eget kapital för extra satsningar skulle användas till 
satsningar på det vattenstrategiska området och för att ytterligare förstärka styrning och ledning i 
klimat- och miljöarbetet i kommunen.  
Gruppen tackar för förtroendet att under mandatperioden fått representera Socialdemokraterna i 
Miljönämnden. En period där vi trots att vi varit i opposition bland annat lyckats skapa debatt 
och diskussioner kring hur Karlstad ska kunna vara en hållbar kommun. Där vi har haft möjlig-
het, har vi lagt yrkanden och gjort protokollsanteckningar för att tillgodose att miljön hålls i fokus 
och inte drivs av egna intressen. 
S-gruppen i Miljönämnden 

Genom 
Maria Rydberg 
 

 

5.6 Stadsbyggnadsnämnden 
Stadsbyggnadsnämnden har bestått av Håkan Holm Alteblad som gruppledare och övriga 
Moa Andersen, Per Aspengren, Nurcan Aldemir, Thomas Holgersson och Catharina Skåhlberg. 
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Året har varit ett år med mycket omfattande ärenden. Fortfarande byggs det väldigt mycket bo-
städer. Glädjande är att mer än hälften är hyresbostäder. Glädjande är också att arbetet med 
byggvisioner för våra ytterområden, börjar att ge resultat. Intresset för att utveckla Väse tätort, är 
nu riktigt stort. Flera detaljplaner tas nu fram. 
Styret tog tyvärr, efter att det blev klart med regimskifte, fram ett planprogram för Ulle-
berg/Zakrisdal, där dom viste att det nya styret, inte var eniga. Det att tillåta ytterligare ett externt 
köpcentrum, med en livsmedelsbutik på 9000kvm butiksyta. 
Vi från Socialdemokraterna yrkade på att begränsa butiksytan till 1000kvm, men var tyvärr en-
samma om den synpunkten. 
 
 

5.7 Teknik- och fastighetsnämnden  
Anders Tallgren (gruppledare), Ingela Agneblad, Stig Rohdin, Lena Nilsson, Odd Maalsnes, 
Amanda Green 

Nämnden ansvarar för kommunens alla fastigheter, mark och exploatering, VA, vägar, parker, 
lekplatser, skogar, jordbruksmark, tomtmark, naturvård och friluftsliv. Vi är hamnmyndighet och 
administrerar även småbåtshamnar, gästhamn och badplatser. Hos oss finns serviceavdelningen 
där bland annat städverksamhet och tjänstebilshantering ingår. Nämnden har en omfattande 
verksamhet som spänner över många områden vilket innebär samverkan med många andra för-
valtningar och aktörer. Nämndens verksamhet är föremål för ett stort allmänintresse och många 
ärenden uppmärksammas medialt. Teknik- och fastighetsförvaltningen har flest e-förslag från 
medborgarna och en del av e-förslagen hanteras också av nämnden.  

Händelser av vikt under 2022 
2022 präglades naturligtvis av det var valår men samtidigt fortgick ordinarie verksamhet. Även 
kriget i Ukraina påverkade liksom följderna av coronapandemin. Valrelaterade frågor som rör 
nämndens verksamhet är t.ex. valstugorna på torget, valaffischering och vallokaler i kommunens 
fastigheter. Kriget ledde till en beredskap för flyktingmottagande och tillfälliga boenden iord-
ningsställdes i ett par lokaler. Coronapandemin ledde till ökat nyttjande av bland annat vandrings-
leder och friluftsområden, något som märktes fortsatt under året.  

Exempel på större ärenden som passerat nämnden under året är: inventering av kommunens 
markinnehav, uppföljning av nyetablerad verksamhet med elsparkcyklar, remissyttrande Energi- 
och klimatplan, el besparande åtgärder, samverkan slamhantering Karlstadsregionen, exploate-
ringsavtal Våxnäs centrum, tilläggsäskande Vikenpassagen och Orrholmsskolan. Nämnden har 
också arbetat vidare med tidigare beslutade investeringsärenden. T.ex. blev Färjestadsskolan och 
Fredricelund klara och Vikenförbindelsen öppnades i december. Arenaområdet färdigställdes och 
invigdes med en idrottsfestival i slutet av september.  
Medialt uppmärksammade frågor under året har bland annat varit elsparkcyklarna, Skutberget 
rörande lekplats och klätterredskap, hundrastgårdar, omvandling av lekplatser, taxehöjningar, 
uteserveringar, handelsutredning, resecentrum/Hamngatan och cykelbron Råtorp-Färjestad.  

Viktiga frågor och perspektiv för Socialdemokraterna 
Vi bevakar och driver vissa övergripande perspektiv samt många enskilda sakfrågor. Exempel på 
övergripande perspektiv som är viktiga för oss är: ordning och reda, att hela kommunen ska leva, 
jämställdhet, tillgänglighet, trygghet, det ’mjuka i det hårda’ som vi brukar säga (barn, äldre, per-
soner med funktionsnedsättning, föreningar). Exempel på sakfrågor/ärenden: ytterligare arbetslag 
vid Kroppkärrs gård, lekplatser, ökad trafiksäkerhet, värnat lekytor och utrymme för förskolor, 
skolor och idrott när vi yttrar oss över detaljplaner, bevakat frågan om elsparkcyklarna, värnat 
föreningslokaler i hela kommunen och att kommunala lokaler kan användas av allmänheten och 
föreningslivet. 
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S-gruppen 
Närvaron och stämningen har varit god i vår grupp. Vi har gruppmöten i samband med nämnden 
men har också haft några extra möten för att diskutera budget och strategisk plan. Gruppen har 
haft ett gott samarbete med förvaltningen, de styrande partierna och Vänsterpartiet. Under hös-
ten efter valet blev det en mer allmän samverkan i nämnden eftersom majoritetsförhållandet för-
ändrades i fullmäktige men inte i nämnderna. Vi vill tacka för förtroendet att ha fått representera 
Socialdemokraterna i Karlstad i nämnden under den här mandatperioden. 
 

5.8 Valnämnden i Karlstads kommun 
Ledamöter: Marianne Wreifors (vice ordförande), Knut Jenssen, Mathias Casserlund. 
Ersättare: Ulf-Peter Pettersson, Nurten Eken, Nils Jansson. 
Valåret 2022 har genomsyrats av efterdyningarna av Coronaviruset. Valmyndigheten har under 
året kommit med mängder av information om hur Valnämnderna ska agera. Detta och det säker-
hetstänk myndigheten införde vid senaste EP-valet har tagit mycket av nämndens tid.  
Valet genomfördes utan större problem. Valnämndens S-grupp var fulltalig och samarbetet med 
resten av nämnden fungerade bra. 
Marianne Wreifors 
Vice ordförande 
Valnämnden 
 

5.9 Vård- och Omsorgsnämnden 
Utvecklingen av digitaliseringen inom verksamheten har tagit en stor plats. Vad kan man använda 
digitaliseringen till inom vår- och omsorg för att förbättra omvårdnaden och möjlighet till eget 
självständigt liv. Det är en diskussion som varit levande under året då förvaltningen varit delaktiga 
i ett projekt hos SKR.  
Vi har fått en genomgång av samtliga boenden för att ha en planeringshorisont. Ett nytt boende 
har planerats för att ersätta Gunnern på Rud. Här har ju naturligtvis också driftsformer kommit 
upp och där har vi vidhållit vårt ställningstagande att all drift skall vara i kommunal regi.  
Naturligtvis har vi också tittat på hur har pandemin påverkat vår verksamhet och hur kommer det 
se ut i framtiden. Vi kan konstatera att många avvaktade att ansöka om stöd under pandemin. 
Enligt prognoser framåt så kommer också antalet äldre att öka vilket kommer att kräva mer av 
kommunen i framtiden. 
Vi önskar den nya gruppen och dess ledare ett stort lycka till! 
Monica Gundahl, Jan Bergergård, Carina Bönström, Andreas Johansson, Nurten Eken, 
Bengt Finnmark 
 
 

5.10 Karlstadsregionens räddningstjänstförbund  
Räddningstjänstdirektionens S-grupp i Karlstad har bestått av Håkan Holm Alteblad, 
Inga- Maj Thyberg, Lennart Jansson och Nurcan Aldemir. 
Under året har det varit fokus på två saker, samverkan och ekonomi. 
Räddningstjänsten har gått in i ett stort samverkansavtal som heter räddningsregion Bergslagen, 
ett samarbete med fokus på riskanalys och förmåga i räddningstjänst verksamhet. 
Samverkan berör drygt 60 kommuner i Bergslagen. 
Ekonomin på sikt har varit ett stort ämne under året. Karlstadsregionen växer och kräver mera 
insatser från räddningstjänsten. Medlemskommunerna ställs inför det faktum att uppräkningen 
till räddningstjänsten måste öka på sikt, annars måste neddragningar ske. 
Nedläggning av tre räddningsstationen är då aktuellt, Väse, Vålberg och Deje. 
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6. BERÄTTELSER FRÅN S-GRUPPER INOM  
    SVENSKA KYRKAN  
 

6.1 Karlstads Pastorat  
Karlstads pastorat består av fem församlingar; Alster-Nyeds bygdens församling, Karlstads dom-
kyrkoförsamling, Norrstrands församling, Väse-Fågelviks församling och Västerstrands försam-
ling. Socialdemokraterna är den största nomineringsgruppen och det direktvalda kyrkofullmäkti-
ges kyrkoråd har under 2022 bestått av 5 ledamöter och 3 ersättare; Johnny Boström, Anette 
Ivarsson, Johnny Johansson, Lillemor Olsson och Jonas Skjören Lindén som ordinarie samt Per-
nilla Edman, Mikael Sjövall och Anna-Carin Casserlund som ersättare. I kyrkofullmäktige är vi 20 
ordinarie och 10 ersättare. 
 
Vi finns med i pastoratet som förtroendevalda, aktiva och ideella i församlingarnas arbete och 
ofta i församlingsråden. 
  
Under året har S-gruppen fortsatt sitt fokus på den diakonala verksamheten som bland annat 
innebär att kyrkorna ska vara öppna för de som behöver stöd och gemenskap. Exempel på verk-
samheter är samverkan med stadsmissionen, ungdomsbussen, vintervärme och digitala gudstjäns-
ter som minskat isolering. Dessutom har vi i S-gruppen fortsatt att medverka till att möta männi-
skor genom hela livet genom alla de andra verksamheter som kyrkan har. 
  
S-gruppen har fortsatt arbetet med att driva på för att Karlstads pastorat ska satsa kraftfullt på 
miljö- och energiåtgärder under tre år i ett första läge. Kyrkan ska med stora och små åtgärder 
vara en del av en mer hållbar framtid. 
  
S-gruppen har under året jobbat budgetmässigt inom pastoratet för att följa upp de prioriteringar 
vi gjort och för att långsiktigt kunna satsa på att utveckla kyrkans arbete. 
  
Vi har under året startat ett arbete för att öka barn och ungas delaktighet och påverkansmöjlig-
heter inom kyrkan. 
  
Som förtroendevalda i kyrkofullmäktige och i kyrkoråd har vi utifrån våra socialdemokratiska 
idéer drivit flera av de frågor som finns i det kyrkopolitiska handlingsprogram som antagits av 
arbetarekommunen. 
    
Johnny Boström 
Ordförande i Karlstads pastoratskyrkoråd 
 

  

6.2 Grava församling 
I Grava församling har Socialdemokraterna haft 5 av 15 mandat i kyrkofullmäktige men endast 
två ledamöter, övriga platser har varit vakanta. I kyrkorådet har Gunvor Olsson varit ordinarie 
och Stig Svensson ersättare.  
 
Pandemin har påverkat såväl gudstjänstlivet, församlingens verksamhet som formerna för full-
mäktige och kyrkorådets sammanträden som har behövt ske digitalt i hög utsträckning.  
 
Den dominerande frågan under året har varit arbetsmiljön i församlingen. Sedan lång tid tillbaka 
har de fackliga organisationerna fått indikationer på brister i den organisatoriska och sociala ar-
betsmiljön som lett till ohälsa bland de anställda varför en arbetsmiljökartläggning genomförts av 
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företagshälsan. Kartläggningen visade påtagliga brister inom ledning och styrning, intern kom-
munikation och samarbete, ansvar och delegation varpå de fackliga organisation tillsammans med 
tillförordnade nya kyrkoherden och HR person från Karlstad stiftskansli arbetade fram en hand-
lingsplan. På grund av motsättningar och brist på konstruktiv dialog med förtroendevalda be-
dömde arbetstagarorganisationerna att församlingen behöver mer stöd och incitament än vad de 
regionala huvudskyddsombuden kunde ge och lämnade den 13 april en begäran till arbetsmiljö-
verket enligt 6 kap 6a § AML. Därefter har ett omfattande arbete genomförts för att förbättra 
arbetsmiljön och i mitten av december fick vi det glädjande beskedet att Arbetsmiljöverket avslu-
tat ärendet.  
 
I årets kyrkoval var vi många engagerade valarbetare för Socialdemokraterna och vi fick till och 
med något fler röster än 2017. Efter årets kyrkoval har även POSK tagit plats i Grava församlings 
Kyrkofullmäktige och de är tillsammans med oss i S de största nomineringsgrupperna med 5 
mandat var. S har dock bara 4 personer varför vi har ett mandat tomt. Centern och BA har back-
at. I Fullmäktige har S vice ordförande posten genom Ulrika Sharifi och ordinarie ledamöter är 
Gunvor Olsson, Stig Svensson och Alf Forslund. Även i Kyrkorådet har S vice ordförandeposten 
genom Ulrika Sharifi och två ordinarie ledamöter Stig Svensson och Alf Forsgren men tyvärr inte 
någon ersättare.  
 
För det nya Kyrkofullmäktige och Kyrkorådet kommer arbetsmiljön att vara i fortsatt fokus och 
man prioriterar inledningsvis att arbeta fram en tydlig och välfungerande delegationsordning och 
en arbetsordning och att rekrytera en ordinarie kyrkoherde.  
 
Ulrika Sharifi 
Vice ordf. i Grava Församlings Kyrkoråd  
 

 
6.3 Nor-Segerstads Pastorat  
Nu har det gått lite mer än ett år sedan vi gick till kyrkoval, vi har nu hittat våra roller och lärt 
känna varandra. 
Glädjande att nästan alla av våra förtroendevalda även har tagit uppdrag som kyrkvärd. Vi får då 
möta och prata med våra församlingsbor om badhuset, boende mm över en kopp kaffe vid guds-
tjänsten på söndagar. 
Musik och sång är alltid en glädjespridare, under året har vi haft ett flertal tillfällen med olika mu-
sikupplevelser som har varit uppskattat. 
Vi är också förvaltare av våra kyrkor och andra byggnader som ska bevaras för framtiden, och det 
krävs stora investeringar av underhåll på våra kyrkor och begravningsplatser. Under året har vi 
påbörjat arbete med våra björkalléer och gångvägar. 
För att vara en kyrka mitt i samhället innebär ju också att vi står för och berättar det vi tror på. 
Sören Dalevi biskop  
Socialdemokraterna i Nors Segerstads församling  
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